
 

Schriftelijke vragen fractie Partij voor de Dieren Flevoland inzake [ONDERWERP] – [DATUM]  

Provincie Flevoland 
T.a.v. Voorzitter van Provinciale Staten dhr. L. Verbeek 
 
Onderwerp:  Schriftelijke vragen ex. artikel 23 Reglement van Orde Provinciale Staten van 

Flevoland over de zorgen over de zieke en vermagerde konikpaarden in Spanje 

Datum:   9 september 2019  
 

 
 
Geachte Voorzitter van Provinciale Staten, 
 
Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Orde stelt de fractie van de Partij voor 
de Dieren de volgende vragen aan het college van Gedeputeerde Staten over konikpaarden die van 
de Oostvaardersplassen in opdracht van de Provincie Flevoland zijn verhuisd naar Spanje: 

 
 

1. Kent u het bericht ‘Nederlands hooi moet ondervoede konikpaarden in Spanje redden 
[1]’ waarin de nieuwe eigenaar van de paarden aangeeft zich ‘bedrogen’ te voelen, ‘meer 
paarden kreeg dan afgesproken’ en het aanschaffen van voedsel voor deze groep een 
‘financiële strop’ zou zijn? 
 

2. Welke afspraken zijn er gemaakt met stichting Paleolítico Vivo, aan wie de paarden zijn 
overgedragen, over het aantal dieren die naar Spanje zouden vertrekken? Zijn er 
afspraken gemaakt over het al dan niet verhuizen van drachtige dieren? Zo nee, waarom 
niet? 

 

3. Klopt het bericht dat er niet genoeg voedsel is in het gebied voor ‘zoveel paarden’, te 
weten: 29 paarden, waarvan 16 drachtig? 

 

4. Bent u bekend met de verklaring van stichting Paleolítico Vivo dat hierdoor mogelijk 
paarden verplaatst worden naar andere locaties? Welke locaties zouden dit zijn? Zijn 
hierover afspraken gemaakt met staatsbosbeheer, danwel de Provincie Flevoland? Hoe 
houdt u toezicht op het welzijn van de dieren en de bescherming van de sociale structuur 
van de groep in Spanje, wanneer deze zouden verplaatsen? 

 
5. Kunt u bevestigen dat de provincie Flevoland en staatsbosbeheer geen concrete hulp 

hebben aangeboden ten aanzien van de zieke konikpaarden? Zo nee, welke hulp is er 
aangeboden? Zo ja, waarom niet? 

 

6. Kunt u bevestigen dat de eigenaar van de stichting Paleolítico Vivo Staatsbosbeheer om 
geld en hooi heeft gevraagd? Zo ja, heeft Staatsbosbeheer aan dit verzoek voldaan? Zo 
nee, waarom bent u hier niet van op de hoogte? 

 

 
1 https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/4838121/konikpaarden-oostvaardersplassen-spanje-
ondervoed-hooi  

https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/4838121/konikpaarden-oostvaardersplassen-spanje-ondervoed-hooi
https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/4838121/konikpaarden-oostvaardersplassen-spanje-ondervoed-hooi
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7. Zijn er afspraken gemaakt met de stichting Paleolítico Vivo over het bijvoeren van de 
paarden bij te weinig voedselaanbod? Zo ja, welke afspraken zijn er gemaakt? Hoe kan 
het dat het hooi in Spanje kennelijk op is, en de stichting in Spanje geen nieuwe voorraad 
kan betalen? Zo nee, waarom niet? 

 

8. Hoe is het mogelijk dat de stichting waaraan Staatsbosbeheer de konikpaarden heeft 
overgedragen, kennelijk om geld verlegen zit? Op basis van welke criteria werd deze 
stichting geschikt bevonden als nieuwe eigenaar? Is de financiële situatie van de stichting 
daarbij afgewogen? Zo nee, waarom niet? 

 

9. Klopt het dat Staatsbosbeheer in het contract met de stichting Paleolítico Vivo heeft 
laten optekenen dat zij na een half jaar en na een jaar zou horen hoe het met de paarden 
gaat?  

 
10. Kunt u verklaren waarom Staatsbosbeheer wel informatie wil ontvangen over het welzijn  

van de dieren, maar vervolgens, wanneer de paarden ziek en mager blijken te zijn, naar 
de stichting in Spanje wijst om het op te lossen? 

 
11. Kunt het contract met de stichting Paleolítico Vivo aan Provinciale Staten doen 

toekomen? Zo nee, waarom niet? 
 

12. Kunt u verklaren waarom de paarden erg mager zijn en er kennelijk in het Spaanse 
natuurgebied midden in de zomer ‘niet genoeg voedsel te vinden is’? 

 

13. Op basis van welke criteria is het gebied in Spanje gekozen als geschikt gebied om de 
paarden uit te zetten? 

 
14. Is daarbij rekening gehouden met slechte weersomstandigheden zoals bijvoorbeeld 

extreme droogte in de zomer, waardoor er mogelijk te weinig voedsel te vinden is voor 
de paarden? Zo nee, waarom niet? Is daarbij rekening gehouden met voldoende 
beschuttingsmogelijkheden voor de paarden? Zo nee, waarom niet? 

 

15. Op welke manier wordt het welzijn van de paarden bij deze stichting gemonitord? 
 

16. Zijn er afspraken gemaakt met de stichting over het verzorgen van de paarden bij ziekte? 
Wordt er toezicht gehouden door een onafhankelijke dierenarts? Zo nee, waarom niet? 

 

17. Zijn er afspraken gemaakt met de stichting over het eventueel uit het lijden verlossen 
van hele zieke of magere dieren die niet zullen overleven? Zo nee, waarom niet? 

 

18. Is er sprake van jacht in het gebied, en zijn er afspraken gemaakt om te voorkomen dat 
deze dieren zullen worden bejaagd? Zo nee, waarom niet? 

 

19. Indien bovenstaande afspraken niet gemaakt zijn, op welke manier is de overplaatsing 
dan in het belang van het welzijn van de paarden geweest? 
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20. Deelt u de mening dat de paarden een stressvol transport, ziekte en vermagering met 
alle gevolgen van dien, bespaard zou zijn gebleven wanneer de oorspronkelijke 
verbindingszones en migratiemogelijkheden in de Oostvaardersplassen mogelijk gemaakt 
zouden zijn, en de dieren genoeg ruimte en beschutting geboden was? Zo nee, waarom 
niet? 

 
21. Kunt u deze vragen een voor een beantwoorden zonder naar eerdere antwoorden te 

verwijzen? 
 

Bij voorbaat dank voor de beantwoording. 
 
Namens de Flevolandse fractie van de Partij voor de Dieren, 
 
Leonie Vestering, lid Provinciale Staten 


